
Revizní zpráva Disciplinární komise Spolku studentů historie FF UK, z. s.

Funkční období říjen 2021 – říjen 2022

Vypracovala: Kateřina Projsová, předsedkyně

Činnost Disciplinární komise
Disciplinární komise se v uvedeném období sestávala z Kateřiny Projsové (předsedkyně),
Karolíny Padělkové a Karolíny Švandové. Oproti minulým letům se DK setkávala častěji, což
bylo umožněno díky opadnutí pandemie nemoci Covid-19 a přítomností všech členů.
S Výborem Spolku studentů historie FF UK (dále jen Výbor) byla DK v pravidelném
kontaktu nejen na otevřených schůzích Výboru, ale i prostřednictvím online komunikátorů
(Zoom, MS Teams, Messenger). Komise přijala za své funkční období jen tři usnesení.
DK neřešila za období 2021-2022 žádné vnitřní spory, ke kterým by byl vznesen podnět.
Činnost se soustředila především na výklad stanov a jejich dodržování a správu členstva. Po
předchozím složení DK a Výboru se bohužel stále nepodařilo aktualizovat stanovy Spolku,
avšak byl v tomto ohledu učiněn velký krok v podobě neoficiálního výjezdního zasedání, kde
se podařilo většinu sporných bodů stanov alespoň podchytit.
Vstřícné odpuštění členských poplatků skončilo jejich odsouhlasením na Valné hromadě
v říjnu 2021. Jejich výše byla stanovena na 100 Kč/akademický rok či 50 Kč/semestr.
Vzhledem k opuštění od poplatků za rok 2020/2021 a jejich neschválení za rok 2018/2019
bylo rozhodnuto, že postih neplatičů se týkal jen těch, co neuhradili v letošním akademickém
roce a v letech před akademickým rokem 2018/2019.
Takzvané „covidové přihlášky“, které byly zaslány v podobě elektronicky zaslaných souborů
PDF, se doposud nepodařilo plně zpracovat kvůli absenci fyzických přihlášek, které byly
opakovaně vyžadovány. Spolek v současné době nemá kapacitu na zajištění elektronických
přihlášek, a tak jsou zájemci o členství nadále odkázáni na vyplňování papírových formulářů.

Prevence sexuálního obtěžování a násilí
Spolek studentů historie FF UK se v minulosti již několikrát vyjadřoval k nutnosti přijetí
opatření, které by zamezovaly sexuálnímu obtěžování a podporovaly ochranu obětí.
S nástupem ombudsmanky FF UK Mgr. et Mgr. Pavly Špondrové Disciplinární komise
zdůrazňuje, že se studenti a studentky mohou se stížností na nevhodné chování obrátit i na
DK či Výbor. Pokud se student/ka rozhodne podat oficiální stížnost na některého z členů,
bude s dotyčným zahájeno disciplinární řízení, jehož důsledkem může být i vyloučení ze
Spolku. Akce Spolku a akademické prostředí mají být bezpečným prostředím pro všechny
studenty a studentky, a proto považujeme za důležité vzdělávat v této skutečnosti nejen členy
a členky Spolku, ale i nastupující studenty a studentky prvních ročníků bakalářského studia.
Do budoucna je Spolku doporučeno studenty a studentky pravidelně informovat (emailem,
sociálních sítích, na seznamovacím kurzu) o možnostech podpory a pomoci jak na fakultní,
tak i mimo fakultní úrovni, například odkazem na organizace Konsent, PROFEM a Bílý kruh
bezpečí apod.

Vyjádření k mandátu orgánů Spolku studentů historie FF UK (SSH FF UK) v období
říjen 2021-říjen 2022

1. Valná hromada
Díky obnovení běžného provozu vysokých škol po covidové pandemii bylo možné svolat
Valnou hromadu členů SSH FF UK na stanovený termín 20. října 2022. V souladu se



stanovami bylo členstvo informováno předem elektronickou poštou, tak i pomocí nástěnky
v prostorách FF UK.

2. Statutární orgány a Výbor
Komise hodnotí mandát a činnost orgánů a Výboru jako uspokojující. Z počátku váznoucí
komunikace mezi Výborem a DK byla napravena a spolupráce mezi oběma zmíněnými
orgány probíhala bez problémů. Výbor zpočátku zveřejňoval termíny schůzí s nedostatečným
předstihem, za což byl napomenut. I tento nedostatek se podařilo vyřešit. Za větší nedostatek
DK považuje nemožnost nahlédnout na hotovou podobu smlouvy s FF UK, k dispozici na
výborovém Google disku byla pouze nedokončená verze s poznámkami k doplnění či
opravám.
Výbor byl akceschopný a reprezentoval v čele s předsedou Vjačeslavem Glazovem Spolek
navenek v nejlepším možném světle.

3. Závěr
Na základě výše uvedeného DK v souladu s článkem IV., §3 a §4 konstatuje, že

I. Předseda a Místopředsedkyně svědomitě reprezentovali spolu s členy Výboru
Spolek navenek a umožnili tak spolupráci i s dalšími studentskými spolky a
organizacemi.

II. Předseda a Místopředsedkyně neinformovali o svolání zasedání Výboru
v minimální lhůtě prostřednictvím emailu.

Tento výklad je závazný.

Činnost Spolku

Disciplinární komise konstatuje, že vnitroorganizační situace Spolku je více než uspokojivá, a
to i pokud jde o dodržování předpisů, administrativy a hospodaření. Jediné pochybení nastalo
u nedodržení lhůty na oznámení zasedání Výboru Spolku členstvu prostřednictvím e-mailu,
která se měla konat 13. ledna a 23. února 2022. To však bylo po napomenutí DK na
zmíněném zasedání napraveno a Výbor nadále lhůty dodržoval. Díky zkušenostem z dob
pandemie a tvrdých karantén se činnost Spolku více přesunula do online sféry, kde i v případě
omezení, jak tomu bylo v listopadu 2021, dokázal zajistit chod nejen po organizačních
záležitostech, ale i socializačních aktivit (viz. Spolkohraní na platformě Discord).

Předseda Spolku Vjačeslav Glazov vytvořil podmínky pro budování dobrých osobních vztahů
jak mezi letitými členy, tak nově příchozími členy a nastupujícími studenty prvních ročníků.
Je třeba zdůraznit velké zapojení ze strany právě studentů, kteří své studium na FF UK teprve
započali, nejen na akcích Spolku, ale i na chodu dalších fakultních organizací.
Na jaře 2022 nás stejně jako celý svět zaskočila ruská invaze na Ukrajinu. V souvislosti s ní
DK chválí vedení SSH FF UK za zapojení do veřejné diskuze a vyjádření podpory studentům
z Ukrajiny, ale i Ruska a Běloruska a zasláním finančního příspěvku na pomoc Ukrajině.
Spolek studentů historie FF UK tak naplňuje svých cílů k integraci studentů bez rozdílu věku,
genderu a národnosti a vytváří tak komunitu, kterou spojuje studium historie.

Závěrečná zpráva o činnosti a hospodaření
DK byla seznámena se závěrečnými zprávami o činnosti hospodaření a nemá k předloženým
dokumentům výhrad a schvaluje je v navrženém znění. Hospodaření Spolku za uplynulé
období DK rovněž vyhodnocuje jako příznivé.



Stejně jako v předchozích letech DK doporučuje ve Stanovách vyjasnit pozici DK a
„pokladníků“/„hospodářů“ (v tomto období Marek Panocha a Miroslav Vašík) v oblasti
hospodaření ve stanovách. Budoucí DK a Výboru je doporučeno zaměřit se na kompetence
orgánů Výboru a DK, zániku mandátů a funkčního období DK. A jejich úpravy ve stanovách
a jednacím a organizačním řádu Spolku.

Tato revizní zpráva byla projednána a schválena per rollam dne 20. října 2022, poměrem
hlasů:

Příloha:
Seznam přijatých rozhodnutí a usnesení Disciplinární komisí Spolku studentů historie
FF UK, z. s. za funkční období říjen 2021 – říjen 2022

Rozhodnutí 1/2021-2022

Disciplinární komise se na podnět Výboru SSH sešla a jednohlasně souhlasí se zavedením tzv.
„finančních balíčků“ (viz Zápis z otevřeného zasedání Výboru SSH FF UK ze dne 27.5.2022,
bod 5, Finance), které pro příští roky usnadní Spolku a jeho pokladníkům s finančními
záležitostmi a kontrolnímu orgánu, tj. Disciplinární komisi, dozor nad těmito záležitostmi.
Vzhledem k datu usnesení o tzv. „finančních balíčcích“ taktéž souhlasí s rozhodnutím výboru
o vyhovění žádosti organizátorů Přípravných kurzů na finanční odměnu za organizace již
zmíněné akce, i bez ústní či písemné dohody o výši příspěvku předcházející samotné události,
neboť nelze Přípravným kurzům a jejich organizátorům přínos, který pro Spolek představují.
Do příštích let však doporučuje, pro přehlednost finančních záležitostí Spolku, se vyplácení
bez předchozího ujednání, respektive bez schválení tzv. „finančního balíčku“, vyhnout. 
S vyplacením dozorů, které bylo schváleno již před konáním Přípravných kurzů, a částkou,
kterou na otevřeném zasedání Výboru ze dne 27. 5. 2022 přednesl pokladník Spolku Marek
Panocha, DK taktéž jednohlasně souhlasí. 
DK neshledala ani v jednom případě výrazné pochybení v oblasti správy financí SSH FF UK,
tudíž tímto rozhodnutím vydaném na základně mimořádného zasedání DK ze dne 8. 6. 2022
schvaluje jednání Výboru a doporučuje do příštích let opatření, které pomohou předejít
pochybení ve finančních záležitostech Spolku a které usnadní nejen Výboru jejich správu, ale
i Disciplinární komisi pomůže ve snazším dozoru nad touto oblastí. 

Schváleno: 3-0-0

Usnesení 1/2021-2022
Disciplinární komise v souladu s článkem III. stanov konstatuje, že:

I. Ukončení členství se bude týkat jen těch členů, kteří nezaplatili v období
2021/2022 a před obdobím 2018/2019 z důvodů neschválení výše příspěvků a
jejich úplného odpuštění v předchozích obdobích.

II. Na základě výše uvedeného rozhodnutí bude vyloučeno 15 členů.
Schváleno: 3-0-0

Usnesení 2/2021-2022
DK schvaluje Výroční zprávu o hospodaření a činnosti za akademický rok 2021/2022
předloženou předsedou Spolku studentů historie FF UK, z. s. dne 20. října 2022.
Schváleno: 3-0-0

http://www.ffabula.cz/media/medialibrary/2022/06/10_-_z%C3%A1pis_z_otev%C5%99en%C3%A9ho_zased%C3%A1n%C3%AD_V%C3%BDboru_-_27._5._2022.docx.pdf
http://www.ffabula.cz/media/medialibrary/2022/06/10_-_z%C3%A1pis_z_otev%C5%99en%C3%A9ho_zased%C3%A1n%C3%AD_V%C3%BDboru_-_27._5._2022.docx.pdf


Usnesení 3/2021-2022
DK schvaluje Revizní zprávu předloženou předsedkyní DK dne 20. října 2022.
Schváleno: 2-0-1


